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Zapisnik 

 

1. rednega zbora članov Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije, ki je potekal dne 11. marca 2018 s pričetkom 

ob 11,45 uri v vasi PADNA, občina Piran. 

Lista prisotnosti je priloga zapisniku. 

Gostje: Meta Vrhunc, predsednica društva Ajda Vrzdenec, dr. Darja Kocjan Ačko, docentka na Biotehniški fakulteti 

UL, Anton Jagodic, predstavnik GKZS, Ana Marija Slabe, direktorica Inštituta za trajnosti razvoj Slovenije, Irena 

Vrhovnik, kmetijska svetovalka za sadjarstvo v Istri. 

V imenu organizatorjev občnega zbora prisotne pozdravil Dane Podmenik, predstavnik združenja EKO Istra. 

 

DNEVNI RED: 

1. Pozdrav predsednice in izvolitev delovnih teles ZČ Zveze 

2. Določitev dnevnega reda 

3. Poročilo o delu Zveze, finančno poročilo, poročilo NO in ČR 

4. Poročilo verifikacijske komisije 

5. Razprava po poročilih in sprejem poročil 

6. Članarina za leto 2018 in prispevek za nove člane 

7. Program dela za leto 2018 

8. Sprejem novih čanov  

9. Pozdravne besede gostov 

10. Razno 

 

Točka 1. - Pozdrav predsednice in izvolitev delovnih teles ZČ Zveze 

Predsednica ZDEKS Marija Marinček pozdravi navzoče, pohvali udeležbo, organizatorje in pozdravi goste.  
Na pobudo UO ZDEKS za člane delovnih teles predlaga: 
Delovno predsedstvo: Jože Ledinek, Deteljica- predsednik 

Klemen Mlečnik, Severna Primorska – član 
Stane Bergant, ZEKG- član 

Verifikacijska komisija: Marija Bončina, Severna Primorska  
   Danica Pavlič, ZEKG 
Zapisnikar:   Ivanka Repinc, ZEKG 
Overovatelja zapisnika:  Resnik Božidar, ZEK DPBK 

Kordiš Tatjana, ZEK DPBK 

SKLEP št. 1:  Potrdi se delovno predsedstvo. Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Točka 2. – Določitev dnevni red 
Predsednica ZDEKS predlaga spremembo tč. 8. dneva reda: Sprejem novih članov, kjer naj se doda – izredne 
volitve. 
Predlog je bil soglasno sprejet. 

SKLEP št. 2: Potrdi se predlagani dnevni red, s tem da se točka 8 glasi: Sprejem novih članov - 
izredne volitve. 

 
Točka 3.  – Poročilo o delu Zveze, finančno poročilo, poročilo NO in ČR 
 

Poročilo o delu Zveze poda predsednica Marija Marinček.  
Zveza deluje 6 mesecev, ustanovni občni zbor je bil 24. 9. 2017 v Slovenj Gradcu. Pred tem je iniciativni odbor za 
ustanovitev Zveze na štirih sestankih dne 15. 3., 10. 4., 8. 5. in 17. 7. 2017 pripravil predlog Statuta, Pravilnika o 
finančno materialnem poslovanju, Disciplinski pravilnik in izvedel vse priprave za ustanovni občni zbor. Glavni 
namen Zveze je zastopanje interesov ekoloških kmetov vse Slovenije, povečanje samooskrbe, promocija ekološke 
hrane, blagovna znamka, sodelovanje z Ministrstvom, GKZS in sorodnimi institucijami. 
K ustanovitvi Zveze  so pristopili: 
1. Združenje Deteljica iz Celja 

2. Združenje S Primorske 

3. Združenje Gorenjske 

4. Združenje DPBK 

5. EKO Istra 

Od ustanovitve dalje so v Zvezi potekale naslednje aktivnosti: 
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17.10.2017 – prva seja odborov: za podpredsednika ZDEKS je imenovan Jože Ledinek iz Združenja Deteljica, za 

predsednika NO Stane Bergant iz ZEKG, za predsednico ČR Irena Vrhunc, ZEKG. Dogovorjena kvota za potne 

stroške, ki jih plača Zveza, je 0,35€/km.; 
 
29.11.2017 – prvo srečanje na Ministrstvu z ministrom za kmetijstvo g. Židanom in njegovimi sodelavci za 
ekološko kmetovanje. Iz Zveze prisotni: Jože Ledinek, Gorazd Marinček, Valter Mlečnik in Marija Marinček. 
Sprejeti naslednji sklepi:  
1. Predstavniki MKGP in Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije se bodo srečevali na rednih sestankih, ki bodo 
potekali od tri krat do štiri krat letno in na katerih se bodo obravnavale tekoče zadeve s področja ekološkega 
kmetovanja.  
2. Naslednji sestanek bo predvidoma 6. februarja 2018. 
3. MKGP bo preučilo predlog Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije, da imajo ekološki kmetje prednostno 
pravico pri nakupu kmetijskih zemljišč od Sklada kmetijskih zemljišč in gozdov Republike Slovenije.  
4. Organizira se posvet o ekološkem kmetovanju v Državnem svetu v začetku leta 2018 v so - organizaciji MKGP 
in Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije. Kontaktna oseba s strani MKGP je ga. Sonja Jurcan 
5. V Odbor za spremljanje PRP se imenuje predstavnika Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije-imenovana 
Marija Marinček član, Jože Ledinek, nadomestni član 
 
19.12.2017 – 2. seja odborov. Sprejeti sklepi: 
1. ga. Urša  Mlečnik potrjena za tajnico Zveze 
2. Posamezni UO članov do konca januarja (30. 1. 2018) pregledajo logotipe in podajo svoje mnenje. 
3. Stane Bergant pripravi pobudo/peticijo, ki bo proti pretirani naselitvi divjadi. Zveza ekoloških kmetov pobudo 
podpre in razpošlje po svojih kanalih. 
4. Na 2. sestanku na MKGP  6. 2. 2018 izpostaviti izhodiščne teme: 
- javno naročanje: poudarek na slovenski ekološki hrani v vrtcih/šolah in ustrezno izvajanje kontrole; 
- problem divjadi: prenamnožitev divjadi (popašenost, objedanje, pokoli pašnih živali) in kako bo Slovenija 
zagotovila/ustvarila proste koridorje za medvede v okviru projekta LIFE DINALP BEAR, kaj to pomeni za 
kmetijstvo; 
- degradacija kmetij: nasledstvo na kmetiji, spodbujanje mladih za delo na kmetiji; 
- znižanje subvencij za travinje, živinorejo; 
- trženje ekološkega mesa: neurejenost verige prireje in prodaje ekološkega mesa, ureditev ekoloških klavnic, 
stiskanje rejk; 
-preusmeritev hribovskih kmetij: ekološka živinoreja v hribovskih predelih. 

5. Predsednica predstavi okvirni program posveta v DS 
6. Delovni sestanek o Posvetu v DS »kmetijstvo za bolj zdravo življenje«Ekološko  
Prvi usklajevalni sestanek s predstavniki MKGP in KGZS o programu Posveta. 
 
 8.1.2018 - na KGZS srečanje s predsednikom zbornice g. Zupančičem, g. Jagodicem in predsednikom Odbora za 
sonaravno in ekološko kmetovanje g. Ocepek Janezom. Dogovorili smo se:  
- Izvedba posveta v državnem zboru v soorganizaciji Zveze društev ekoloških kmetov Slovenije, KGZS in MKGP,  
- Izmenjavo stališč in informacij pred pomembnimi odločitvami, sestanki, vsebin zakonodaje iz vsebin 

ekološkega kmetovanja s ciljem doseganja boljših rezultatov,  
- Zveza društev ekoloških kmetov Slovenije se povabi na eno od sej Odbora za sonaravno in ekološko 

kmetovanje pri KGZS, 
- KGZS in Zveza društev ekoloških kmetov Slovenije se medsebojno informirata,  
- Svetovanju o ekološkem kmetovanju (8 ekoloških svetovalcev) 

- Obveznem izobraževanju za EK 

 

23.1.2018 - 3. seja odborov: Določili smo udeležbo in zadolžitve na sestanku pri ministru 

1. Zeleno javno naročanje (Tomaž Habjan in Danica Pavlič): tema, kjer se da veliko narediti. Specifike in težave 
so od šole do šole različne. 
2. Divjad (Stane Bergant). 
3. Trženje ekološkega mesa (Jože Ledinek): kompleksna tema, razsek živali ni težava le EK, temveč celotnega 
kmetijstva. Želja je, da bi imeli regijsko pokritost klavnic za ekološko meso. 
4. Vrnitev subvencij za travinje na prvotno raven (Marija Marinček). 
5. Opozoriti na to, da smo na prejšnji seji govorili o prednosti EK pri najemu in ne pri nakupu kmetijskih zemljišč 
od KS. 

Člani odborov Zveze bili seznanjeni s potekom priprav na Posvet in sestankom na KGZS. 
 
6.2.2018 - Drugo srečanje pri ministru g. Židanu: Naslednji sestanek je predviden 4. aprila 2018. 

1. Z ZDEKS bo sklican tehnični sestanek z predstavniki Direktorata za kmetijstvo glede posameznih ukrepov 
in javnih razpisov PRP. Pobudo za sestanek pošljejo predstavniki ZDEKS na MKGP.  
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2. ZDEKS pošlje dopis na Ministrstvo za javno upravo glede problematike nadzora v povezavi z uredbo o 

zelenem javnem naročanju.  
3. Preuči se možnost vključitve podatkov o pridelavi ekološke hrene v naslednje Poročilo o stanju v 

kmetijstva, ki ga pripravlja Kmetijski inštitut Slovenije. 
4. MKGP pošlje ZDEKS povezavo do informacij o proizvodnji ekološke hrane. 
5. ZDEKS pred 20. februarjem 2018 posreduje na KGZS pobudo glede problematike z divjadjo. KGZS ima 

na to temo sestanek 20. februarja 2018. 
6. Pobuda ZDEKS glede dviga plačila za ekološko travinje se ne more upoštevati zaradi omejitve finančnih 

sredstev na PRP 2014-2020.  
 

27.2. 2018 -EKO posvet v DS: prijavljenih 120 udeležencev, od tega ¼ ekoloških kmetov, zaradi slabega vremena 

udeležba nekoliko manjša, a še vedno zadovoljiva, medijsko pokrit dogodek (Radio, Delo, Kmečki 

glas,Agrobiznis……) 

Zaključek posveta : 
1. Vsebina posveta bo zbrana v elektronski publikaciji, prispevki tudi na spletni strani DS 
2. Za sejem AGRA Zveza ase pripravi tiskana verzija publikacije o Posvetu 
3. Izdelati svoj predlog nacionalnega pristopa SKP. Delovati po principu »kdor je bolj glasen, je bolj slišan«. 
4. Dana pobuda za več srečanj, lahko v obliki regionalnih srečanj-izpostaviti dobre praks 
5. Problem divjadi in zvermi zahteva bolj selektivni pristop (invazivne vrste-šakal) Določeni sedanji ukrepi niso 
primerni, podan predlog, da se »boj za sožitje« z divjadjo in zvermi  opredeli  kot podnebni ukrep. 
Več o posvetu na: http://www.ds-rs.si/?q=mediji/videoposnetki   
 

27.2.2018 - 4. seja odborov zveze:priprava na zbor članov in  določitev tem  za 4. srečanje pri ministru 4.4.2018. 

Z ministrstvom preveriti napredek pri že izpostavljenih temah: 

- trženje ekološkega mesa: seznam opreme za razsekovalnice (Jože Ledinek); 
- pregledati tudi preostali Katalog opreme in preveriti, če vključene vsa relevantna oprema za ekološko 

kmetijstvo; 
- ZeJN: preveriti kako vključiti ogljični odtis kot kriterij za pridobitev višjega števila točk (pozitivna 

diskriminacija); 
- preveriti možnost najema zemljišč s strani Sklada kmetijskih zemljišč (prednost ekoloških kmetov); 
- obljubljeni denar za promocijo, kako ga lahko Zveza izkoristi za razvoj blagovne znamke. 

Predlagane nove teme za sestanek: 
- problematika pri prestrukturiranju vinogradov (terase/poševne lege); 
- uveljavljanje javnega interesa na zasebnih kmetijskih zemljiščih (sprejet zakon o državnih investicijah, 

uničevanje slovenskega kmetijstva); 
- sprememba Pravilnika za vodovarstvena območja (10.000 manjkajočih ha v eko pridelavi vključiti iz 

vodovarstvenih območij). 
Ves čas delovanja Zveze se na sejah odborov pogovarjali o blagovni znamki. Predsednica seznani zbor članov, da 
je direktorica kontrole organizacije KON-CERT iz Maribora ga. Ozimič ponudila blagovno znamko BIO Slovenija.  
O tem seznanjeno člani odborov, ki so pobudo sprejeli. 
 
Poročilo predsednice zveze je priloga zapisnika. 
 
Poročilo Nadzornega odbora Zveze. 
Poročilo je podal predsednik Stane Bergant, ki uvodoma pove, da smo v Zvezi združeni kmetje različni po pogojih, 
obsegu in načinih kmetovanja in pri tem opozori, naj se ne bi favoriziralo določene panoge ali področja. 
Po Statutu Zveze NO sestavlja 5 članov. Člani so: Helena Golob, Vlado Munda, Marija Bončina, Bojan Pavlin in 
Stane Bergant. Naloga je spremljanje dela organov Zveze, nadzor nad finančnim in materialnim poslovanjem 

Zveze in pregled zaključnega računa. 
NO se je sestal na korespondenčni seji, ki je potekala od 3.3. do 6.3.2018 in ugotovil, da je delo UO izrazito 
aktivno, motivirano, opravljena je bila registracija Zveze. NO izreka pohvalo, da se uporabljajo sodobne 
komunikacijski načini (telefon, SMS in e-pošta). Finančno poslovanje je potekalo preko TRR, vse transakcije so 
razvidne iz izpiska, za vsako transakcijo stoji listina. Arhiv zveze se nahaja na njenem naslovu v obliku registrov, 
pomembnejši dokumenti Zveze so še ločeno arhivirani na mediju – ključu. NO na delo Zveze nima pripomb. 
Poročilo predsednika NO je priloga zapisnika. 
 
Poročilo Častnega razsodišča   
Poročila je podala predsednica Irena Vrhunc. Člani ČR so spremljali delo UO in ugotovili, da ni nobenih 
nepravilnosti. 

http://www.ds-rs.si/?q=mediji/videoposnetki
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Točka 4. – Poročilo verifikacijske komisije  

Poročilo je podala članica verifikacijske komisije Danica Pavlič. Prisotni so vsi delegati, to je 24, od članov UO pa 
je prisotnih pet članov od šestih. 

SKLEP št.3: Zbor članov je sklepčen in lahko nadaljuje z delom. 

 
Točka 5. –Razpava na poročila in sprejem poročil  
Razprave na podana poročila ni bilo in so bila soglasno sprejeta. 

SKLEP 4.: Zbor se seznani s poročili in potrdi poročilo o delu Zveze, poročilo NO in ČR. 

Predsednica je dodatno podala še finančno poročilo in poročala, da je v letu 2017 Zveza imela 70,00 Eur prometa-
prispevek Združenja ZEK DPBK, 31,00€ je združenje plačalo takso na UE ob registraciji Zveze. Članarine in ostali 
prispevki, razen EKO Istre, ki do zbor še ni so plačali svojih obveznosti, so bil vplačan v letošnjem letu. Trenutno 
stanje na TRR je 1.291,20 Eur. Zveza še nima blagajnika, v bodoče bo poročilo v pisni obliki.  
Članica NO Helena Golob je opozorila, da je iz računovodskega vidika za vsako leto potrebno izdelati Bilanco 
stanja. Predsednica pove, da bo bilanco stanja izdelala zunanja sodelavka in bo posredovana vem članom 
odborov. 

Soglasno je bil prejet SKLEP št. 5: Finančno poročilo za leto 2017 je bilo sprejeto s predlaganim 

predlogom. 

 
Točka 6 – Članarina za leto 2018 in prispevek za nove člane 
Predsednica je poročala, da UO Zveze predlaga enako članarino, to je 3 Eur po članu posameznega društva, 
prispevek za nove člane je 100 Eur. Članarina in prispevek za nove člane sta bila sprejeta soglasno. Podan je 
predlog, da je članarina plačana do 31. 5. 2018. 

SKLEP št. 6: Članarina za leto 2018 znaša 3 Eur na člana društva, prispevek za nove člane je 100 Eur 

 
Točka 7 – Program dela za leto 2018 
Progam dela in finančni plan za leto 2018 sta bila članom Zveze posredovana članom odborov in sta priloga 
zapisnika. 
Program je predstavila predsednica Marija Marinček. 

1. Zbor članov Zveze 
2. Razvijanje in sprejem blagovne znamke 
3. Priprava Pravilnika o uporabi blagovne znamke in Standardi blagovne znamke 
4. Širjenje peticije za zmanjšanje števila divjadi in zvezi ter izpeljava postopka oddaje peticij na Vlado RS, 

DZ, EP in komisarja Evropske skupnosti 
5. Priprava, izdelava in zagon spletne strani Zveze 
6. EKO posvet v DZ  27. 2. 2018, brošura 
7. Prijava na razpis MKGP do 26.3.2018 (status društva v javnem interesu-pomoč članom pri pridobitvi 

statusa. Kandidirajo lahko tudi Zveze. Realizacija do 30.10.2018. 
8. Tretji sestanek pri ministru dne 4.4.2018 
9. Ekskurzija v Francijo – traja 3 dni, drugi ali tretji vikend v juniju, programa še ni, okvirna cena 300 Eur 

po osebi. 
10. Pomurski sejem AGRA – predstavitev Zveze in pisne publikacije o Posvetu 
11. Dan odprtih vrat na kmetijah zadnjo nedeljo v septembru po celotni Sloveniji kot promocija 

ek.kmetovanja 
12. Organizacija Praznika ekoloških kmetij v Slovenj Gradcu v oktobru 
13. Sodelovanje na sejmu Narava zdravje  
14. Srečanje z novim ministrom za kmetijstvo 
15. Krepitev sodelovanja z vsemi deležnik v ekološkem kmetijstvu (zbornico, ministrstvom, kontrolne 

organizacije, ITR, Biotehniško fakulteto, Demetrom, sorodnimi društvu kot Ajda 

16. Imenovanje delovne skupine za pripravo predlogov SKP EU do 2027. Ko bo skupina imela zaključke, bo 
javna predstavitev  

17. Tekoče zadeve, usklajevanja, priprava pripomb na zakonodajo itd. 
 
Finančni plan 2018 
Predsednica predstavi finančno opredeljen plan za leto 2018 s predpostavko, če bomo uspešni na Javnem razpisu 
MKGP za društva, zveze. 
Odhodki: 

1. Občni zbor 11. 3. 2018     500 Eur 
2. Blagovna znamka    3000 Eur 
3. Spletna stran    1500 Eur 
4. Eko posvet       300 Eur 
5. Stroški ekskurzije   15000 Eur 
6. Sejem Agra      500 Eur 
7. Dan odprtih vrat      450 Eur 



 

5 
 

8. Praznik eko kmetij     750 Eur 

9. Narava Zdravje    3000 Eur 
10. Stroški dela organov   2500 Eur 

Odhodki skupaj: 27.500 Eur 

Prihodki: 

1. Prenos iz leta 2017        70 Eur 
2. Članarine, donacije     3000 Eur 
3. Pristojbina za blag. znamko    4000 Eur 
4. Prispevek za izvedbo ekskurz.         10000 Eur 
5. Javni razpis MKGP     2000 Eur 

Prihodki skupaj: 37.070 Eur 
Razlika med prihodki in odhodki  +9570 Eur 
Predsednica poda predlog, da se članarina plačana do 31. 5. 2018. 
 

V razpravi so sodelovali: 
Danica Pavlič – predlaga povečanje števila članov, v programu dela naj se doda sodelovanje s sorodnimi 
združenji. 
Jože Ledinek – predlaga predstavitev eko združenj in zveze v okviru obveznih predavanj v sodelovanju z KGZS. 
g. Čadej iz Deteljice – predlaga, da se z zbornico dogovori delitev sredstev članarine, saj ekološki kmetje plačujejo 
članarino v zbornico. 
Stane Bergant – predlaga, da imajo člani zveze oz. eko združenj bonitetne točke pri razpisih. 
Dane Podmenik – mnenja je, da je plan široko zastavljen, manjka vsebinske aktivnosti, da se približamo 
potrošnikom. Predlaga, da se pripravi anketa za vse člane in sicer kaj pričakujejo od Zveze, katere aktivnosti 
predlagajo, podatke o dejavnosti članstva z namenom ugotovitve tržnega potenciala Zveze. Na podlagi zbranih 
podatkov bi Zveza vedela, v katero smer delati. 
Stane Bergant – opozori na naslednje programsko obdobje po 2020, ko bodo države članice imele bolj proste 
roke pri izbiri ukrepov. Pričakovati je bolj lobistično delovanje in se pričakuje, da bo Zveza soliden partner 
Ministrstvu. Glas zveze je bolj močan od posameznika. 
Božidar Resnik – podpira idejo o Bio Slovenija, mnenja je, da naj se blagovne znamke ne bi širile, ponudi pomoč 
pri dogovarjanju z Kon-certom glede prevzema blagovne znamke.  
Predsednica Marija Marinček podpre predlog oz. idejo glede ankete in predlaga, da se Daneta Podmenika zadolži 

za pripravo ankete. Predlog je bil soglasno sprejet.  
V zvezi s članstvom pove, da so bila vsa združenje ekoloških kmetov v Sloveniji  vabljena že k ustanovitvi Zveze,  
tudi  vabila za zbor posredovana na več naslovov, odziva ni. Problem je neaktivnost nekaterih eko Združenj. 
Zveza je bila vabljena na občni zbor SV Slovenije, vendar je bil zbor odpovedan. Vabljeno je bilo tudi društvo 
Osrednja Slovenija in tudi tu ni odziva. Nadalje pove, da na razpisu za članstvo točke so, niso pa za individualne 
prijave. Sodelovanja s sorodnimi organizacijami so aktivna, našteje Ajdo, Demeter, ITR, KGZS, Biotehniško 
fakulteto. Glede blagovne znamke pa je potrebno počakati na predlog in pogoje Kon-certa. Glede fin.poslovanja z 
zbornico odgovor ni v njeni pristojnosti, Zveza bi bila zadovoljna, če bi zbornica poskrbela za več ekoloških 
svetovalcev. O obveznem članstvu predlaga razpravo kdaj drugič. 
Jože Ledinek predlaga ceno za blagovno znamko in sicer 9,90 Eur. 
G. Martin Šmalčič pove, da so staro blagovno znamko obdržali tisti, ki so fizično poslovali s strankami in je bila 
garant za slovensko poreklo. Prav tako bodo novo blagovno znamko v prostor vpeljali tisti, ki bodo delali s kupci. 
Strah ga je administracije. Predlaga Zvezi, da dela na tem, da bi bila država bolj enostavna. 
Po razpravi so bili soglasno sprejeti naslednji 

SKLEPI: 
št. 7.:  Sprejme se program dela za 2018 s predlogi in finančni plan za 2018. 

št. 8.:  Članarina za 2018 se plača do 31. 5. 2018. 
št. 9.: Zbor članov pooblašča UO Zveze, da usklajuje vse aktivnosti glede blagovne znamke do 
končnega predloga. Končni predlog blagovne znamke morajo člani Zveze na svojih UO potrditi. 
Sklep pisno dostavijo na Zvezo. 

 

Točka 8. – Sprejem novih članov – izredne volitve    
Za sprejem novih članov ni podan noben predlog. 
Združenje Deteljica je na 10. redni seji obravnavalo predlog spremembe delegatov zastopnikov v Zvezi in sprejelo 
sklep, da se delegata Tomaža Habjana, na funkciji člana UO Zveze, nadomesti z Martinom Šmalčičem, ki v 
prihodnje skupaj s predsednikom združenja Jožetom Ledinekom zastopa interese združenja Deteljica v ZDEKS. 
Poleg tega so imenovali tudi Bernarda Sladeka za delegata s polnim pooblastilom, ki v primeru odsotnosti 
nadomešča Jožeta Ledineka ali Martina Šmalčiča. 
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Istočasno je Združenje Deteljica na zboru članov podalo predlog, da se razreši Heleno Golob s funkcije članice NO 

Zveze, ker je predlagana za blaganičarko Zveze. Namesto nje predlagajo izvolitev Franca Mesojednika za novega 
člana NO kot predstavnika iz Združenja Deteljica. 
Predlogi so bili dani na glasovanje in so soglasno sprejeti. 

SKLEP: št. 10.: Tomaž Habjan iz Združenja Deteljica se razreši s funkcije člana UO ZDEKS. 
Št. 11.: Martin Šmalčič se imenuje kot nadomestni član UO ZDEKS kot predstavnik Združenja 
Deteljica. 
Št. 12.:Helena Golob iz Združenja Deteljica se razreši s funkcije članice NO ZDEKS, namesto nje 
občni zbor kot člana NO izvoli Franca Mesojednika. 

 

Točka 9 – Pozdravne besede gostov 
Najprej se predstavi dr. Darja Kocjan Ačko, docentka na Biotehniški fakulteti UL. Na področju ekološkega 
kmetijstva sodeljuje že 33 let, predava tudi v Društvu Ajda. Izpostavi odprtost revije Naša žena za objave člankov. 
Predstavi knjigi Poljščine in Zrnate stročnice, ki sta plod dosedanjega dela na tem področju. Tudi v bodoče se bo 
odzvala na povabila predstavnikov društev, pove pa tudi, da se vključujejo tudi kolegi s fakultete. 
Meta Vrhunc, predsednica društva Ajda Vrzdenec, se zahvali za povabilo in izrazi željo in upanje, da bo 

Zveza uspela zastavljene cilje uresničiti, kajti brez podpore je to težko. Največkrat manjka kvalitetnega kadra, 
delovanja na bazi potreb. Pove, da bodo izkušnje Ajde koristne za Zvezo, zato upa na dobro sodelovanje in 
vključenost na področjih, kjer bo potrebno. 
Ana Marija Slabe, direktorica Inštituta za trajnosti razvoj Slovenije, izpostavi cilj, da je čim več delovnih 
mest v ekološkem kmetijstvu, da se dela tisto, kar je dobro za naravo. Žal ji je znamke Biodar, ker se je zelo 
angažirala za njeno delovanje. Pomembno pa je, da je nastala nova Zveza, ker je to edini način, da se bo glas 
ekoloških kmetov slišal. Zvezi priporoča, da se zgleduje po čebelarjih, ki so uspešni prav zaradi dobrega kadra, 
imajo celo svojega svetovalca. 
Irena Vrhunc, kmetijska svetovalka za sadjarstvo v Istri, pove, da pri delu ni zadolžena za ekološko 
kmetijstvo, ima pa ekološko kmetijo. Kot svetovalka dobro sodeljuje s kmeti, tudi ekološkimi in zadrugo. Število 
ekoloških kmetov se je v Istri povečalo, ko so se našla nova znanja, ki so jim omogočila boljši pridelek, v delo se 
vnašajo koncepti biodinamike in permakulture. Znanje za ekološko kmetovanje je specifično in ga je potrebno 
postopoma nadgraditi. 
Anton Jagodic predstavnik GKZS, pokriva javno kmetijsko svetovalno službo na centru GKZS. V svoji 
predstavitvi pove, da zastopa lahko le v okviru pooblastil. Politika ne pozna tega dela kmetijstva, na posvetu v 
Ljubljani pa je uporabniški del manjkal. Sodelovanje teče, čeprav je bil zaenkrat le en sestanek. Imajo odbor za 
sonaravno ekološko kmetovanje. V delu je reševanje kompostiranja na kmetijah, imenovana je delovna skupina, 
ki želi doseči, da ne bi prihajalo do nerazumevanj glede odlaganj in skladiščenja komposta, rešitve še ni. 
Glede izpostavljenih tem pove: 
- Več točk bo pri kandidiranju na razpise, dodatnega razpisa sedaj ne bo, pri tem razpisu pa je možnost 

kandidiranja tudi za ekološke kmete, je pa težje priti do sredstev. 
- V tujini je več usposabljanja za kmetijstke svetovalce, težnja je, da bi imeli spletno stran, kjer bi bili za kmeta 

podani varni podatki. Problem je v financiranju. 
- V realizaciji je pobuda o imenovanju komisije kot Sveta, ki bo organ za področje ekološkega kmetijstva. 

Oblikoval naj bi neko krovno mnenje pred novo skupno kmetijsko politiko. Potrebuje se enoten glas, 
potrebuje se telo oz. skupina, ki bo delala na novi EU uredbi ek.kmetovanja. Glede implementacije skupne 
kmetijske politike je izvedeno povpraševanje, kakšno skupno kmetijsko politiko si želimo, poročilo komisije 
nima posebne vsebine glede ek. kmetijstva.  

- Pri premijah za travinje so vzrok zaplanirana sredstva in edino pri travinju ni 100% plačila, letos je 85%. 
Premalo je EKO hrane na trgu, ni ponudbe do potrošnika. Kot primer navede meso, ki je eko do klavnice, 
naprej se kot eko ne prodaja. 

- Kmetijsko svetovalna služba – bila sta dva srečanja predstavnikov dobre prakse (Italija, Tirolska) in pet 

izobraževanj za svetovalce. Pri izobraževanjih za kmete izvajalec ne more vplivati na vsebino, ker je le ta 
predhodno določena. Obvezni del izobraževanja je predstavitev pravil v obsegu ene ure. 

- Zakono o promociji slovenske hrane – kmet je lahko financiran, če je v shemi.V izdelavi je program 
promocije, tu je poudarek na ekološkem kmetijstvu. 

- Glede Kon-certa, ki je nevladna organizacija ekološkega kmetijstva, je mneja, da je potrebno preveriti, kdo so 
ustanovitelji oz. ali bi Zveza lahko bila zraven. Zbornica lahko pomaga pri dejavnosti kot skupen prostor na 
AGRI, možen je prispevek za Zeleno deželo, sodelovanje na spletni strani Kupujmo domače, aktivnost 
Podeželje v mestu, ki bo 29. 3. 2018 v Ljubljani in 5. 5. 2018 v Kopru, tu je 30% kmetij ekoloških, zbornica 
nosi stroške. 

- Vloga svetovalcev pri delu društev – večina društev je bila spodbujena preko zbornice, kasneje je naloga 
sodelovati le strokovno, ne pa administrativno. Lani je minister reorganiziral službe. Služba mora zagotavljati 
specialistična svetovanja po vsej Sloveniji, znano bo šele čez nekaj časa, kdo je kje zadolžen.  

Predsednik zbora se zahvali gostom in predlaga, da se vsi predlogi in mnenja upoštevajo kot dobra sugestija za 
nadaljnje sodelovanje. Predlaga, da bi imela Zveza v odboru za sonaravno in ekološko kmetijstvo na KGZS 
svojega predstavnika. 
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Točka 10. – Razno 
Stane Bergant v zvezi z zmanjšanjem števila divjadi in zveri predlaga, da se preko EU poslancev pritisne na EU 
komisijo za okolje. Vsaka članica ima veliko možnosti, da prilagodi svoje varovanje. Iz Slovenije v EU prihajajo le 
pozitivni signali, ni nobene slabe novice. Ideja je, da bi tudi iz Slovenije podpisali peticijo in jo naslovili na EU 
komisijo. Predlaga, da se s peticijo seznani članstvo in da jo predsednik podpiše, zbrali bi podpise in poslali na EU 
institucije. Opozarja na procese, ki zaradi preštevilnih živali tečejo v ozadju, predvsem izguba interesa za 
kmetovanje, slabšo biotsko razvnovrstnost, kulturno in naravno dediščino, omejevanje paše, izgubo hrane, 
nezadostno in počasno obnovo gozda. Vse to je velika nacionalna in gospodarska škoda.  

Soglasno je bil sprejet SKLEP št. 13: Zbor peticijo za zmanjšanje števila divjadi in zveri podpira in 
pooblašča predsednico, da jo podpiše. 

Predsednica Zveze se zahvali vsem navzočim in odborom Zveze za konstruktivno sodelovanje, prav tako se 
zahvaljuje gostom za pobude in poudari, če so čebelarji uspeli s slovenskim zajtrkom v JZ, bomo v Zvezi delali na 
tem, da se v JZ uvedejo »eko obroki«. Zahvali se EKO Istri za gostovanje. 

Predsednik Jože Ledinek zaključi zbor ob 14,50 uri in se zahvali za konstruktivno sodelovanje, posebej gostom za 
predloge.  

 

Zapisnikar:   Overovatelja zapisnika:   Predsednik zbora: 

Ivanka Repinc   Resnik Božidar    Jože Ledinek 

    Kordiš Tatjana 


